
Jednání Okresní odborné rady pro historii při OSH Svitavy konané 21. července 2016 v hasičské 

zbrojnici v Bystrém 

Přítomni: Jan Soural – starosta OSH Svitavy, Ing. Miloslav Sejkora – starosta MÚ Bystré, Josef Andrle 

– starosta SDH Bystré, Vratislav Dittrich, Jaroslav Šimon, Josef Tichý – starosta bysterského okrsku, za 

výbor SDH Bystré – Eva Nemcová a Pavel Fučík, Eduard Cacek – kapelník hudby Poličanka, Tomáš 

Hrnčíř – učitel hudby ZUŠ Bystré 

Program jednání:  Svěcení nového praporu OSH Svitavy 17. září 2016 v Bystrém 

 

V úvodu jednání zazněla slova starosty OSH Svitavy Jana Sourala. Přítomným sdělil – okresní prapor je 

odborně vyhotovován firmou Velebný a FAM s.r.o. v Ústí nad Orlicí. K dispozici byl barevný náhled 

praporu z obou stran. Firma Velebný připraví dostatečný počet pozvánek pro slavnost setkání 

hasičských praporů spojené s žehnáním nového praporu OSH. Podle rozhodnutí – schválení VV OSH 

Svitavy tato firma vyhotoví pamětní stuhy, kterými by byly dekorovány prapory hasičských sborů. 

K jednotlivým bodům probíhala vždy diskuze. Pozvání na slavnost bude zajišťovat OSH Svitavy. SDH 

Bystré zajistí samostatné pozvání svých partnerských sborů z moravské strany a Bystrého v Orlických 

horách. 

Starosta MÚ Bystré Ing. Miloslav Sejkora vyjádřil velkou podporu ze strany MÚ pro tuto slavnost. Byl 

přítomen celému jednání odborné rady a v diskuzi reagoval na vzniklé dotazy. Byl znovu projednáván 

program slavnosti před budovou radnice, včetně průvodu do bysterského kostela.  

Organizační úkoly bude řídit člen ORH Jaroslav Šimon ve spolupráci s vytvořeným štábem 

spolupracovníků z bysterského okrsku. Za tím účelem Josef Tichý – starosta okrsku svolá do Bystrého 

mimořádné  jednání zástupců sborů okrsku. 

S kapelníkem Poličanky Eduardem Cackem byly dojednány všechny potřebné požadavky ze strany 

hudby při oslavách před radnicí, v průvodu, v kostele, na hasičském výletišti.  

S učitelem ZUŠ Bystré Tomášem Hrnčířem byly projednány úkoly k zajištění doprovodného kulturního 

programu žáků školy při slavnosti. Byl požádán o pomoc při ozvučení programu. Potřebná jednání 

s ředitelkou ZUŠ Bc. Romanou Musilovou upřesní starosta Města Bystré a starosta bysterského sboru. 

 

Od 17 hodin probíhalo jednání s P. farářem Josefem Matrasem v bysterském kostele. Seznámil nás 

s průběhem mše sv. a slavnostním aktem žehnání nového praporu OSH Svitavy a pamětních stuh. 

Byla zde upřesňována organizace slavnostního obřadu včetně potřebné generální zkoušky. 

Po ukončeném jednání v bysterském kostele pokračovalo jednání v areálu hasičské zahrady. 

Upřesňován byl celý program na hasičském výletišti /hymna, zdravice, předání stuh, kulturní program 

žáků i hudební i pěvecký program Poličanky/. Byl dán návrh uskutečnit zatloukání hřebů do žerdi 

nového praporu OSH Svitavy.  



Veškeré občerstvení bude zajišťovat Sbor dobrovolných hasičů Bystré. Byla řešena nabídka 

sortimentu občerstvení.  Finanční úhradu hudby Poličanka, občerstvení pro pozvané hosty, žáky ZUŠ i 

členy kapely zajistí OSH Svitavy.  

Řešeny byly i další úkoly – ubytování hostů, drobné dárky pro přítomné sbory, …. . Bude třeba 

uskutečnit další potřebné jednání k průběhu slavnosti. 

 

 

                                                                                                     Zapsal: Vratislav Dittrich 

 

 

 

 


